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Uz sviatky lasky, pokoja 

zavitaju zas skoro k nam, 

pod stromcekom I'udia postoja, 

otvoria srdcia dokoran. 

Nech v dome Vasom zavladne 

tiez radosf, ze ste spolu, 

ked' rodina si zasadne 

k stedrovecernemu stolu. 

Mili rodicia, mile deti, mili starki... 

Konecne, V ianoce su tu ! Uz klopu na dvere. 
Pecenie je vo finalnej podobe, r iadenie t iez. Uz 
pr ichadzaju tie chvi le, na ktore sa vsetci tes ime. Chvf le 
pohody, radosti , oddychu. Kazdy z nas, ci maly ci vel'ky 
sa na ne tes ime. Nasi najmensf sa tesia na nove 
hracky, t i dospievajuci na nove mobi lne te lefony, 
znackove veci a rodicia sa tesia z radost i detf. Ak ta 
radosf vobec pr ide. Ved' moze sa nam staf, ze 
netraf fme do c ierneho, nekup ime tu pravu znackovu 
vec, ten vysneny telefon.. . A p o t o m pr ide sk lamanie, 
pre d ie fa , pre rodica.. . Poznate to? Mile nase det icky, 
predstavte si, ze by ste pod s t romcekom nic nenasl i . T o 
by bolo prekvapko vsak? Ale Jez isko je stedry, odpust 'a 
a m a rad a preto si pod s t romcekom iste nieco najdete. 
Mozno, ze ten najhodnotnejs i darcek si ani len 
neuvedomfte . A lebo uvedomi te , ale az vtedy, ked' 
nejaka ta samozrejmost ' z Vasho z ivota vymizne. Co 
tym mys l im? Mysl im tym lasku, s ktorou Vasi rodicia 
chystaju tie p rekvapka pod st romcek. Mysl fm tym to, ze 
starost l ivosf, tuzba urobit' V a m radosf, vycar i f usmev je 
to najkrajsie o co sa Vasi rodicia snazia. V iem, ze i vy 
mate svoje sny. V iem, ze mnohe zostanu nesplnene. 
Ale napriek tomu, ste s fas tn i , lebo mate okolo seba 
bl izkych I'udi. Mozete by f s nimi. Mate sancu im 
poveda f cfakujem, I'ubim Vas. A co my dospel f? Co my 
ocakavame pod s t romcekom? Deti nadmieru pos lusne, 

t iche, vd'acne, skromne. . . Viete, ze deti su zrkadlom 
rodicov? Ze ich spravanie je nas im spravan im? 
Venujete sa d e f o m ? Mate pre nich vzdy chvil'u casu , 
casu na lasku, pohladenie, povzbuden ie? Ze nemate 
kedy, ze zi jeme take uponahl 'ane zivoty? Iste, kus 
pravdy na torn je. Ale kazdy z nas je st ro jcom svojho 
s fast ia . m o z e m e zmeni f priority. Z a m e n i f telku za 
rozhovor s d e f m i , za prechadzku s par tnerom. Idu 
Vianoce, najkrajsie sviatky v roku. Bud'me k sebe stedr i . 
Dava jme si pod st romcek lasku. Neodk lada jme s lova, 
poh ladenia , lebo mozno ich nest ihneme vyslovi f . 
Priania si b u d e m e coskoro vys lovovaf pri svetle svet l ic, 
strngote poharov. Coskoro vs tup ime do noyeho roka. 
B u d e m e hodnot i f uspechy, neuspechy. . . Zivot vsak 
pojde d'alej. Najdolezitejsie asi bude, ako si dokaze tie 
vsedne dni ustrazif, aby nam to najdolezitejsie neuniklo 
pomedz i prsty. 

Prajem Vam, aby ste mali vera optimizmu, radosti, 
sfastia a zdravia v novom roku. 

Prajem Vam I'udske teplo na kazdy den, pohodu a 
porozumenie. 

Prajem Vam vel'a uspechov a vsetko najlepsie 
v novom roku. 

Anton D r u s k a 
Starosta obce 
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LUCANSKA MATRIKA 
Sobase: 

Kristian Zachar - Zuzana Plavkova 
Milan Duri§ - Zuzana GreSkova 

Narodenie: 

Eliska Saganova 
Vanesa Ga§kova 
Adela Pavligovska 
Adam Holifcka 
Michaela Hrbcekova 
David Kardo§ 
Darina Matulova 
Juraj Zachar 
Lukas Pazitka 
Terezia Mocaryova 
Tomas Bursa 
Filip Liska 

Umrtia: 

Maria Feriancova 
Jan Sevc 
Margita Mocaryova 
Zuzana Salvova 
Maria Slimakova 
Albert Druska 
Agnesa Senkova 
Salva Ondrej 
Cesak Jan 
Pecho Gejza 
Fulova Ludmila 
Trnovska Helena 

Projeht „Detske ihrisko lanka Hraska" 
V marci 2008 sa Materska skola v LuCkach (MS) zapojila do Zamestnaneckeho 

grantoveho programu Nadacie SPP, aby sa uchadzala o financie 30 000,- Sk na 
obnovenie a skraslenie arealu MS. Do grantoveho programu sa MS mohla zapojit' 
vcfaka podpore jedneho z rodicov, ktory v SPP pracuje - Ing. Petrovi Vrzgulovi. 
V maji bol Ing. Peter Vrzgula vel'mi potesseny, ked mu pri l iel list, ze projekt pre na§u 
MS bol vybrany a bude podporeny sumou 29 500,- Sk. 

Zamerom projektu bola revitalizacia detskeho ihriska pre najmensie deti v areali MS. 
Area! MS je verejnosti pine pristupny, tak ie okrem deti v MS je stale vyuzfvany det'mi 
z celej obce. Nakol'ko sa v nasej obci nachadzaju aj zname kupele, ktore sa v 
poslednych rokoch preorientovali na poskytovanie komplexnych sluzieb pre cele 
rodiny, ihrisko moze sluzit' aj pre deti kupel'nych hostf, ako aj pre deti vsetkych 
navstevnfkov a turistov prichadzajucich do Chocskych vrchov. 

Vysledky projektu: 

1) vycisteny areal MS 

2) pestrofarebnymi farbami natrete kovove preliezacky 

3) vymeneny piesok v obidvoch pieskoviskach (rozmery jedneho pieskoviska:5x5m) 

4) osadena drevena veza so smykackou veducou do jedneho pieskoviska, okolo 

ktoreho je dreveny plotik 

5) vybudovany dreveny plotik okolo jedneho pieskoviska 

6) zhotovene a osadene drevene prvky: 5ks kladiny a 1ks pyramida 

Projekt „Detske ihrisko Janka Hraska" sa uskutocnil vdaka podpore Nadacie SPP. 
Chceme sa teda v prvom rade podakovat' Nadacii SPP, ze svojimi financiami 
podporila na§e deti, aby mali kraj§f priestor na hranie. Tiez dakujeme vsetkym 
rodiSom, ktorf si napriek vyt'azenosti nasli aspon chvfl'u cas a prisli pomoct'. Ten cas 
venovali len a len svojim det'om... 

Drevo na vyrobu kladfn a pyramfdy nam poskytol Urbariat - dakujeme aj im. Zvysne 
drevo chceme v buducom roku pouzit' na vyrobu dalsich hracfch prvkov. 
Mili rodicia, cakame na Vase napady a iniciativu - Va§e deti budu mat' v areali MS len 
to, co im sami vytvorite... Stacf len prist'. 

Ing. Petra Mihokova 

Mali5ki prlpomlenka k odikrenlu wianeCnej nilady 
Neviem korko riadkov sa v tychto 

novinach bude venovat' nasej „super 
kablovej telke", ale ako poslanec by 
som chcel zverejnit' zopar faktov. 

Kablova televfzia funguje ako tunguje 
z dovodov: Neviem, aky telefon 
pouziva zriadovatel', ale skor sa 
dovolate na obeznu stanicu mir ako 
jemu. Nebudem to ani zratuvat', pretoze 
by to slo na stovky, co nam nebol 
zdvihnuty zvoniaci teleton. Dvakrat sme 
navstivili majitel'a v jeho bydlisku. 

Samozrejme nebol doma. Upozornili 
sme ho doporucenym listom. Na ten 
zareagoval a dohodol si schodzku, na 
ktoru (viackrat) neprisiel a opat' sme 
ostali mimo eter spojeni cez mobil. 

Toto som potreboval napisat', lebo 
pocuvat' slova o neschopnosti 
poslancov ohl'adom kablovky ma uz 
vel'mi trapi. Nie je jedneho 
zastupitel'stva, na ktorom by sa tato 
problematika - vefakrat i na moj podnet 
- nepreberala (nermann prfpojku). Ako by 

sa tento problem dal vyrieSit? Treba 
zaloi i t 'vybor majiteFov kablovej 
televizie, stretnut' sa na Grade a 
dohodnut' sa na dal i ich krokoch (i ked 
pravnickych). 

Dakujem za pochopenie a 
porozumenie. 

Je cas sviatkov, prajem vSetkym 
stastne a vesete Vianoce i pri 

televiznych obrazovkach, 
Branislav Hrbfiek 

Oktober - Mesiac ucty k s ta rs im 
Staroba je vyzva. 
Pripomfna, aby sme nestracali das. Aby sme jeden druhemu prave teraz povedali, ze ho mame radi. 

Oktober - Mesiac ucty k starsim. Mesiac, kedy si aspon raz v roku pripomenieme slavnostnym programom uctu, ktora prinalezi 
nasim starsim spoluobcanom. Aj v nasej obci Lucky sa na tento sviatok nezabudlo. Uz niekorko tyzdfiov vopred MS, ZS, detsky 
folklorny subor LuCancek, ako aj subor Lucan sa pripravovali na slavnostny program venovany star§im spoluobcanom. Pan 
starosta A. Druska svojim prihovorom ocenil mudrost' nadobudnutu rokmi, podakoval starsim spoluobcanom za lasku a pomoc, 
ktoru odovzdavaju svojim det'om, vnukom a pravnukom. Druhy okt6brovy tyzderl bol zarovefi aj prijemnym posedenim pri 
kolaciku, ci teplom caji. V rozhovore si spoluobcania zaspominali na svoju mladost', spolocne spomienky z detstva a v dobrej 
nalade a viere v dobre zdravie sa opat' vratili tarn, kde na nich 5akaju ich najblizsi. Mgr. Lubica Homolova 
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12. R0&NIK DOLNOLIPTOVSKYCH FOLKLdRNYCH SlAVNOSTf 
V dnoch 25. - 27.7.2008 sa v nasej obci uskutocnil uz dvanasty rocnik Dolnoliptovskych folklornych 
slavnostf pod Chocom 

konecne prialo, a tak sme sa v prirodnom amfiteatri 
v Markuske stretli na galaprograme Vitajte na Luckach alebo 
Na tych Luckach dobre, na tych Luckach zdravo. Uz tradicne 
sa v nom predstavili deti MS Lucky, Detsky folklorny subor 
Lucancek, FSk Lucan. Aj v tomto roku sa slavnostf zucastnili 
clenovia spevackej skupiny z druzobnej obce Lucky Pri 
Michalovciach. Vel'ky uspech zozalo vystupenie Detskeho 
folklorneho suboru St'astne detstvo z Brezna. Deti z tohto 
suboru svojim vystupenfm a spontannost'ou zaujali divakov, 
ktori im svoje sympatie prejavovali castym potleskom. 
Nedel'nu atmosferu dvanasteho rocnika Dolnoliptovskych 
folklornych slavnostf pod Chocom dotvorili svojim tanecnym 
prejavom clenovia folklorneho suboru Bystrina z Banskej 
Bystrice. Pocas tychto troch dni mali domaci ale aj navstevnfci 
slavnostf moznost' vidiet' vystavu, ktoru pripravili clenovia 
kulturnej komisie v rodnom dome zakladatel'a suboru -
Dominika Sevca. Vystava predstavovala akysi prierez cinnosti 

-. . .. . . ... ,. , , , . , , folklorneho suboru, folklornej skupiny v Luckach od zalozenia 
Zacali sa - ako tradicne - divadelnym predstavenim. _ „ „ w , m „ c f D .. „ . ,. -i r - u ' u J / ^ u - i _ r • ̂  -i az po sucasnosf. Beata Salvova 

V kinosale liecebneho domu Choc sme mohh pnvitat clenov 
I'ubefskeho ochotnfckeho divadla, ktori sa predstavili s hrou 
Linka dovery v rezii p. Tomcika. Predstavenie sa stretlo 
s vefkym ohlasom, z hl'adiska sa ozyval srdecny smiech a 
casty potlesk. Druhy den slavnostf zacfnal uz rano od 
deviatej jarmokom remesiel, na ktorom ochotnfci z Komjatnej 
predvadzali tradicne remesla. Tlacenfm kapusty a pilenfm 
dreva sa do jarmoku zapojili aj clenovia FSk Lucan. Hoci 
tohorocny jarmok bol o nieco chudobnejsi na remeselnikov 
a predajcov, toto dopoludnie nestratilo nic zo svojho cara, 
k comu urcite prispelo aj spevacke vystupenie Dedinskej 
folklornej skupiny Lucan pod Lucanskym vodopadom. Ked'ze 
pocasie sa (tak ako v predchadzajuci den) akosi nechcelo 
umudrif, d'alsiu cast' programu - Regionalnu prehliadku 
folklornych skupin Liptova - sme opat' mohli sledovat' 
v kinosale liecebneho domu Choc. 

Slovensky folklor nemusi bat' o svoju buducnost'. 

Nedel'ne rano slavnostf sme zacali svatou omsou obetovanou 
za clenov folklornej skupiny Lucan. Tento den nam pocasie 

HASICI 
Rok 2008 mozeme hodnotif ako jeden 

z uspesnych rokov pocas nasej 
hasicskej kariery. Nemali sme ziadny 
problem s vyjazdom hasicskeho auta, 
hlavne preto, lebo nikde nehorelo. A tych 
par vyjazdov na povinne sufaze a 
previerky sme zvladli na vybornu. Nase 
zastarane vfzgajuce kolena a kiby uz len 
ledva stfhaju na pretekoch v behu-s 
mladymi timami. No v zrucnosti sa im v 
pohode vyrovname a v mnohom i 
predstihneme. O torn svedci i nase ... -
no jednoducho vyborne miesto na 

previerkach v Liptovskej Luznej. Chceli 
by sme znova oslovit' mladych, aby sa 
chytili sance a pridali sa k nasej 
dvanast'clennej partii. Sme ochotni 
zaucit', poinformovat' a s radost'ou 
prijmeme kazdeho. Na pristupnom sa 
dohodneme. Treba nam rozsirit' nase 
rady , chceme sa zapojit' do osvetoveho 
vzdelavania v ramci ochrany majetku a 
zdravia pri poziaroch. Nase plany na rok 
2009 sa budu odvfjat' podl'a akcif, More 
organizuje DPO a medzi ne vsunieme 
nase. Nasa partia hasicov, ktora si za 

roky trvania zasluzi privlastok perfektna, 
Vam vsetkym praje st'astne , vesele, 
Bohom pozehnane Vianoce. Laska nech 
vam nechyba pocas celeho roku 2009. 
Ohen nech obchadza vase pribytky. 
(Nie aby ste teraz, kecf vam nebude v 
peci horiet', povedali, ze to kvoli 
hasicskemu prianiu! Radsej si vycistite 
komfn!) Ale nech vzdy horf plamen pre 
vasich blizkych vo vasom srdci. V 
prfpade potreby su vam vzdy k dispozicif 
dobrovol'ni hasici Lucok. 

Branislav Hrbcek 
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Liptovske Wecebne kupele a.e., Lucky 
V sucasnej dobe su na cloveka kladene 

vysoke poziadavky. Rychly zivotny styl a 
vysoke pracovne tempo I'udi vycerpava. 
Pre zachovanie fyzickeho i du§evneho 
zdravia je nevyhnutne venovat' urcity cas 
oddychu a regeneracii organizmu. 
Jednou z moznostf oddychu je pobyt v 
kupel'och. 

Liptovske liecebne kupele a.s. so 
sidlom v Luckach uz davno nie su len 
zenske kupele. V roku 2005 sme rozsirili 
kupel'nu liecbu o ochorenia pohyboveho 
ustrojenstva a v roku 2008 o nervove 
choroby a choroby z povolania. Za 
oddychom a zdravfm sem prichadzaju 
nielen zeny, ale aj muzi a cele rodiny. 
Pre spokojnost' klientov sa snazfme 
ponukat' co najlepiie sluzby, coho 
dokazom je aj dosiahnutie certifikatu 
kvality ISO radu 9000 v decembri roku 
2006. 

Kupele Lucky s ubytovacou kapacitou 
368 lozok su otvorene po cely rok a tesia 
sa vysokej navstevnosti domacich i 
zahranicnych klientov. V roku 2007 sme 
mali bezmala 80 % -nu obsadenost', 
navstivilo nas 10 074 klientov, ktori tu 
stravili 106 891 pobytovych dni. Z 
celkoveho poctu klientov bolo 59 % 
Slovakov, 34,5 % Cechov a zvyinych 
6,5 % boli klienti z inych krajin. 

Dosiahnutim certifikatu ISO 9001:2000 
sme si stanovili del ' zvysit' narast trzieb o 
25 % do roku 2010 oproti roku 2005. 
Kazdorocnym zvy§ovanfm poctu 
nav§tevnikov by sme tento cieP mohli 
dosiahnut'. K novembru 2008 nas 
navstivilo 7912 kupemych hosti, ktori tu 
stravili 99 785 pobytovych dni. Ako 
jedine kupele na Slovensku sme otvorili 
vlastnu gynekologicku ambulanciu a 
ortopedicku ambulanciu. NajvaSsou 
investidnou akciou v roku 2008 bola 
vystavba noyeho AQUA - VITAL Parku 
s celorocnou prevadzkou. Sucast'ou 
AQUA - VITAL Parku je vonkajs i 
rekreacny bazen s teplotou vody 27 °C 
- 33 "C s rozlicnymi atrakciami 
(vzduchove sedadla, chrlice vody, 
protiprud, vzduchove lehatka, vodna 
casa, masazne trysky, podhladinove 

osvetlenie), vonkajs i sedaci bazen s 
mineralnou vodou s teplotou 
36 °C - 38 °C, 
vi ta lny svet - sauny (rfmsky parny 
kupel', ffnska sauna, mentolova sauna, 
Kneippov kupel', tepidarium, 
turbosprchy). Stravovanie pre klientov v 
AQUA - VITAL Parku je zabezpecene v 
Snack Bare pri bazene, kde si mozu 
vybrat' z ponuky a la carte. 
V roku 2008 bolo v LLK a.s. Lucky 
zamestnanych priemerne 140 
zamestnancov. Z uvedeneho poctu je 85 
zamestnancov z radov obcanov obce 
Lucky. V zamestnaneckej ubytovni je 
ubytovanych 17 zamestnancov a 38 
zamestnancov dochadza z okolitych 
obci, najma z Kalamien, Liptovskej 
Teplej a Liskovej. Nasou snahou je 
zamestnavat' co najviac kvalifikovanych 
obcanov obce Lucky v profesiach -
kuchar, casnik, fyzioterapeut, lekar, 
zdravotna sestra, marketingovy 
pracovnik. Doraz vsak kladieme na 
splnenie odbornych a kvalifikacnych 
predpokladov. Uprednostnujeme 
kreatfvnych, komunikativnych a pozitivne 
orientovanych I'udi s chut'ou pracovat' 
a priniest'do nasej spolocnosti nieco 
nove. 

Obecnemu uradu v roku 2007 bola 
odvedena dan z ubytovania vo vyske 
1 423 115 Sk. 

K 30.11.2008 sme odviedli dan 
z ubytovania vo vySke 1 310 
115 Sk 
Do obecneho rozpoctu platfme 
rocne dan z nehnuternostf vo 
vy§ke 480 477 Sk 
Za odvoz komunalneho odpadu 
sme v roku 2008 uhradili 356 
055 Sk 
Za ostatne sluiby poskytovane 
obcou /stocne, odvoz odpadu 
zo zburaniska, poskytnutie 
kontajnerov a pod./ sme 
v k 30.11.2008 zaplatili obci 811 
841 Sk. 

Je potrebne konstatovat', ze nasa 
spolupraca s obcou sa najma 
v poslednom obdobf ubera pozitivnym 

smerom. Miestny folklorny subor Lucan 
uz 9 rokov niekol'kokrat v mesiaci 
vystupuje pre kupemych hosti, cim sa 
zviditel'nuje region a jeho Tudove 
tradfcie. Vystupovat'umoznujeme aj 
detskemu folklornemu suboru Lucancek. 
Kupele Lucky sa tak ako kazdorocne, aj 
v roku 2008 sponzorsky podiel'ali na 
Dolnoliptovskych folklornych 
slavnostiach. 

Na obecne a skolske akcie sa 
bezplatne prepoziciavaju priestory 
kinosaly LD Choc. 
V kupel'och je pomerne bohaty animacny 
program /divadelne predstavenia, rozne 
subory zo zahranifiia ale aj zo 
Slovenska, koncerty vainej hudby, 
umelci hovoreneho slova, prednasky so 
zdravotnou, aj inou tematikou..../, na 
ktory mozu chodit' aj obyvatelia obce 
Lucky. 

Uz 8 rokov su kupele otvorene 
verejnosti. Kazdy obcan si moze u nas 
zakupit' procedury, resp. vnutorny bazen. 
Nasa mineralna voda /na rozdiel od 
okolitych kupalisk/je dvomi 
ministerstvami vyhlasena za l iecivu. 
/Ministerstvo zdravotnictva 
a Ministerstvo zivotneho prostredia SR/. 
Kupele podporuju aj miestnych 
podnikatel'ov, ktorych nasi kupel'ni hostia 
navstevuju v ramci voineho casu. 
/Pizzeria, Pohostinstvo Fajka, Zlaty 
Bazant a pod./. 

Verime, ze po zvyseni poctu 
nav§tevnikov a dosiahnuti stanovenych 
cietov sa nase kupele dostanu do 
povedomia sirokej verejnosti ako 
prosperujuce kupel'ne zariadenie, 
poskytujuce kvalitnu liecebno-
preventivnu starostlivost', ako aj ine 
doplnkove sluzby. 
Na zaver chcem v mene akciovej 

spolocnosti, predsedu predstavenstva 
JUDr, Ing. Jaroslava Komoru, ako aj 
vsetkych nasich zamestnancov 

podakovat obci za doterajSiu spolupracu 
a popriaf vefa zdravia, uspechov 
a rodinnej pohody do roku 2009. 

Ing. Anastazia Mickova 
riaditefka spolocnosti 

Zivotopisy lucanskych knazov 
Vdp. JOZEF GAZDA 

Byvaly spravca nasej farnosti sa v tychto dfioch doziva 75 rokov svojho zivota. Touto cestou cela nasa ludanska 
farnosf, na 6ele s Vdp. P. Kvasrlakom a poprednymipredstavitefmi obce praju jubilantovi vefa Bozfch milostf, 
duchovnych a telesnych sflpri napir)anf poslania duchovneho pastiera. 

Narodil sa 16. decembra 1933 v Hutach. Zakladnu ikolu navstevoval v rodnej obci v rokoch 1939 - 1945. Stredoskolske studia 
absolvoval na Morave v Boskoviciach, Brne a Blansku v rokoch 1945 - 1953. Teologiu studoval na CMBF v Bratislave. 
Knazsku vysviacku mu udelil pan biskup Ambroz Lazik 25. juna 1961. 

V roku 1961 bol menovany za kaplana do Spi§skeho Podhradia azarovei i bol povereny spravovanim farnosti Spi§ska 
Kapitula excurrendo. V roku 1962 sa stal kaplanom v SpiSskej Novej Vsi, kde posobil niekorko mesiacov. V torn istom roku bol 
vymenovany za kaplana v Ruzomberku. Od roku 1965 bol spravcom farnosti Okolicne, excurrendo Liptovsky Ondrej. V roku 
1971 na zaklade rozhodnutia Okresn^ho narodneho vyboru v Liptovskom Mikulasi mu bol odobraty statny suhlas aocitol sa 
mimo pastoracie. Od roku 1973 do 1974 bol vazneny. Az do roku 1983 bol stale mimo pastoracie. Pocas tychto rokov sa 
biskupskemu uradu nepodarilo zfskat' pre neho statny suhlas. 
V roku 1983 sa stal spravcom farnosti v Pol'anovciach. Do farnosti Lucky nastupil v roku 1990 a zaroven spravoval excurrendo 
farnosf Liptovsky Michal. Pocas dovolenky v maji 1992 dostal nahlu mozgovu prihodu, z ktorej sa dlhsf cas zotavoval. Nakolko 
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sa jeho zdravotny stav nezlepsil a ostal ochrnufy na pravu stranu, otec biskup Mons. prof. ThDr. Frantisek Tondra ho 14. aprila 
1993 uvol'nil z pastoracie. Odisiel na dochodok a zije v Ruzomberku. Pocas dokoncovania farskej budovy byval na fare v 
Liptovskom Michale. Tuto farnosf docasne spravoval. Svojich veriacich sa snazil inspirovaf k rozjfmaniu nad Svatym Pismom 
a zivotu podl'a prfkladu Jezisa Krista. To, co mu pomahalo v case vaznenia a utrpenia odovzdaval aj tym, ktorych mal rad a ktori 
mu boli zvereni. 

Stale je vsak pastoracne aktivny a svoj cas venuje vsetkym, ktori prejavia co i len maly zaujem o jeho sluzby. I ked' by sa zdalo, 
ze ma vel'a vol'neho casu, nie je to tak. Spoveda, pise rozne duchovne knihy, duchovne cvicenia, pripravuje pravidelne 
duchovne obnovy. A z osobnej skusenosti mozem povedaf, ze je to clovek, ktory pochopil svoje knazske povolanie a s laskou 
sluzi. Ti, ktori poznaju jeho zdravotny stav vedia, kol'ko sebazaporov ho toto vsetko stoji. V pripade jeho svedeckeho zivota su 
slova zbytocne. Ziada sa len povedaf: Nech ho Pan este dlho zachova a da mu tol'ko sil, aby mohol pomahaf... 
A najlepsie ukoncenie budu jeho vlastne slova z knihy Som pokrsteny a co d'alej?: „Viem izo svojej skusenosti, ale viae zdejfn 
Cirkvi, ze kto chce byt nastrojom v rukach Bozfch pri vychove inych, musi najprv a stale vychovavaf seba a dorastaf do 
podobnosti s Kristom, nasim jedinym Ucitel'om a vzorom, podl'a ktoreho mame formovat seba i zverovat duse. Otvarajme 
pravidelne Svate pismo i Katechizmus, vstepujme si do pamati, ako mame zit a slova denne premienajme na konanie. 
Vyprosujme si svetlo a silu Ducha Svateho, aby sme doplnili, co neurobili nasi rodicia a co sme dosial' neurobili ani my na sebe 
a na svojich defoch. Pod'me do tejto price s doverou! 

Boh a Cirkev cakaju od nas veriacu generaciu nasich pokrvnych i duchovnych deti, ktorej sme odovzdali stafetu viery a oni ju 
ponesu d'alsim generaciam nasho slovenskeho naroda. Od splnenia tejto ulohy zavisi nasa vecna odmena alebo vecny trest. 
Sedembolestna Panna Maria, svatf Cyril a Metod a vsetci svati, pomahajte nam. Vsetko na vacsiu cesf a na Boziu slavu a na 
spasu nesmrtel'nych dusi." 
Pouzita literatura: 
Schematizmus Spisskej diecezy 2005. Redakcia: HUDAK, Jan. 
Spisske Podhradie : Biskupsky urad, 2005, s. 190. 
Archfv rimsko-katolickeho farskeho uradu: Historia Domus. Lucky : Rimskokatolicky farsky urad. 
Jozef Gazda: Som pokrsteny a co d'alej? Huty 2005. Mgr. Radovan Sekan 

Kto je prof-Tadeuzs Zas^pa? 
Prinasame Vam pozdrav od pana profesora Tadeusza Zasepu, rektora Katolickej univerzity v Ruzomberku, ktory 
bol v nasej farnosti na dvojmesacnom liecebnom pobyte, v nedele a prikazane sviatky chodieval do kostola, kde kazal... 

"Laska je v torn, ze nie my sme miloval i Boha, ale ze on 
miloval nas a posal svojho Syna ako zmiernu obetu za 

nase hr iechy" (1 Jn 4,10) 
Nech Vas rados f z pri jatia a narodenia Vykupitel 'a 

sprevadza nielen v t ieto sviatocne dni , ale v celom novom 
roku 2009. 

Zo srdca praje 
prof. Tadeusz Zasepa, PhD. 

rektor Katolickej univerzi ty v Ruzomberku 

Profesor Tadeuzs Zasepa sa narodil 23.aprila 1946 v Poisku. Po knazskej vysviacke posobil v riadnej ale aj vspecialnej 
pastoracii, ked' sa venoval nepocujucim. Po studiach v Krakove a Lubline absolvoval studijne staze vo Washingtone, v Zeneve 
a v Milane. Je profesorom na katolickej univerzite Jana Paula II. v Lubline. V roku 1998 zalozil v Lubline vysoku skolu kral'a 
Vladislava Jagielonskeho. V roku 1995 sa stal clenom skupiny profesorov z Katolickej univerzity v Lubline, ktory na zaklade 
prosby papeza Jana Paula II. zacali na Slovensku pomahaf v odbornej priprave knazov a laikov. Je medzinarodne uznavanou 
autoritou v pastoralnej teologii a masmedialnej komunikacii. V roku 1993 zalozil katolicke radio Lublin. Je zakladatel'om 
Lublinskej edfcie tyzdennika Nedel'a. Je autorom a spoluautorom mnohych studii odbornych vedeckych casopisoch. Prednasa 
na univerzitach po celom svete. Hovorf strnastimi jazykmi ma pol'ske a slovenske statne obcianstvo. Od roku 2003 zacala jeho 
akademicka spolupraca aj s greckokatolfckou teologickou fakultou na Presovskej univerzite. V roku 1997 mu medzinarodne 
bibliograficke centrum v Cambridge udelilo prestiznu cenu Muz roka. A tento titul mu v roku 2001 udelil aj americky 
bibliograficky institut. V torn istom roku bol prestfznymi zahranicnymi instituciami oficialne nominovany na Nobelovu cenu za 
mier. V roku 2002 zfskal Medailu za zasluhy o Trnavsku univerzitu v Trnave. V roku 2004 mu bola udelena Medzinarodna cena 
Slovenskej akademie vied. A v roku 2008 cestny doktorat Presovskej univerzity v Presove. 23. aprila 2008 bol zvoleny za 
rektora Katolickej univerzity v Ruzomberku. Zivotopis cerpany z casopisu DIMENZIE 

Historia lucanskeho sportu - Sachy 
Sach ma vo svete takmer dvetisicrocnu tradiciu. Sach je 

potesenim, ktore rozvfja tvorive myslenie, pamaf, fantaziu, 
presnosf a vol'u. Na sachu je fascinujuce, ze ho moze hraf 
kazdy - od deti na zaciatku skolskej dochadzky az po neskory 
seniorsky vek. Sach je kraiovska Jnra a hrali ju vyznamne 
osobnosti v historii I'udstva. Aj v nasej obci Lucky sach 
zapustil hlboke korene a mozeme sa pysif tym, ze patrime 
medzi najuspesnejsie obce nielen podl'a vysledkov, ale aj 
z hl'adiska historie na Slovensku. Uz na prelome dvadsiatych 
a tridsiatych rokov minuleho storocia sa objavuju prve kontakty 

so sachovou hrou v Luckach a viazu sa k miestnym kupel'om, 
kde navstevnfci travili vol'ne chvfle hranim sachu. Vtedajsi 
ucitel' iudovej skoly Jan Lassak zoznamil svojich ziakov 
s pravidlami sachovej hry. Sachove figurky si vystruhali 
z dreva a sachovnicu nakreslili na kus papiera. Medzi prvych 
vyznavacov tejto kral'ovskej hry patrili: Mikulas Druska, Jozef 
Matula, Metod Moravcfk, Ignac Mrva, Mikulas a Matus 
Hajasovci, Bernard Milan st. a d'alsi. Prvy skutocny sachovy 
turnaj v Luckach sa uskutocnil v roku 1937 a jeho vifazom sa 
stal Jozef Marek pred Mikulasom a Matusom Hajasovcami. Po 
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skoncenf druhej svetovej vojny ma zasluhu na rozvoji sachovej 
hry Mikulas Druska, ktory ucil hrat' sachy v dome u Salakov. 
Sach sa v torn case hraval aj v miestnych hostincoch. 
V pat'desiatych rokoch sa zacal hrat' sach v miestnosti 
osvetovej besedy, ked' jej spravcom bol ucitei ZS Eugen 
Matiasovsky. Materialne podmienky sa zlepsili v roku 1958, 
ked' osvetova beseda ziskala desat' komplexnych sachovych 
siiprav. Vianocne turnaje v sachovej hre a rebricky 
o prebornika obce sa tesili vel'kej popularite. V turnajoch hralo 
30-50 lucanskych hracov. V tej dobe medzi najlepsfch 
sachistov patrili: Pavol Pecho, Gustav Vrzgula a Gejza Pecho, 
Mikulas Druska, Dezider Johanfk, Bernard Milan St., Bernard 
Jandura, Emanuel Zachar a d'alsi. Zaciatkom 60-tych rokov 
boli sachove simultanky s miestnym fararom Kornelom Brtkom 
a MUDr. Ladislavom Kahankom v lucanskych kupel'och. 
V sest'desiatych rokoch v miestnej zakladnej skole vyrasta 
nova sachova generacia, na vychove ktorej ma vel'ky podiel 
ucitel' Emanuel Zachar. K rozvoju prispeli aj boje o titul Majstra 
sveta v sachu medzi Botvinfkom a Tal'om. Ich partie boli 
uverejnovane v dennej tlaci a boli podrobne analyzovane 
lucanskymi sachistami. Sachisti hravali pravidelne prebory 
Liicok, ziaci sa s uspechmi zucastnovali ziackych turnajov. 
Priatel'ske zapasy sa vyjednavali s vojakmi v Ruzomberku 
a okolitymi obcami. Uspechy a popularita sachovej hry viedli 
k tomu, ze v roku 1971 vznikol sachovy oddiel pri 
Telovychovnej jednote. Pribudli sut'aze .a turnaje. Sachovy 
oddiel hra uspesne okresne prebory druzstiev aj jednotlivcov. 
V roku 1974 bol usporiadany vyznamny turnaj okresny prebor 
v bleskovej hre za ucasti najlepsfch hracov z okresu 
a druzstiev okresu Opava. Zucastnilo sa ho 50 hracov, hralo 
sa v miestnej osvetovej besede - MNV. Grantom podujatia bol 
vtedajsf predseda OV sachovej sekcie p.Tomas Hulka, 
vyznamny sachovy funkcionar. Vit'azom sa vtedy stal Anton 
Siglior z TJ BZVIL Ruzomberok, 2. miesto obsadil Bohuslav 
Skacel z Dukly Liptovsky Mikulas a 3.miesto prebral Mocary, 
lucansky rodak, ktory hral za Ruzomberok. V sezone 1974/75 
druzstva postupili do 2. triedy krajskych majstrovstiev o tento 
uspech sa zasluzili Jan Dornik, Pavol Pecho, Rudolf Senko, 
Emanuel Zachar, Karol Mocary, Augustin Vrzgula, Eduard 
a Mikulas Hajasovci, Jan Murin adalsf. V roku 1977 vo 
februari sa uskutocnil vyznamny turnaj, tzv. vikendovy. Turnaja 
sa zucastnil svetovy sachista a medzinarodny vefmajster Jan 
Smejkal, ktoremu chybalo V2 boda do postupu medzi 
kandidatov 0 svetoveho sachistu. Vel'ke prekvapenie nastalo, 
ked' skoncil v turnaji len na 3. mieste. Turnaj vyhral 
medzinarodny majster Pavol Votruba z Prahy a 3. skoncil 
Dusan Pecner z Ruzomberka. Turnaja sa zucastnilo desat' 
ucastnikov z Lucanov ing. Karol Mocary, Peter Tvrdon 
Vit'azom „B" turnaja sa stal Milan Mocary. Po skoncenf turnaja 
odohral Jan Smejkal vo vel'kej dvorane - v jedalni v miestnych 
kupeiov - simultanku proti 56 najlepsim sachistom z Lucok, 
Oravy, Liptova, Turca. Dosiahol vynikajuci vysledok, ked' len 2 
partie prehral, 4 remizoval a 50 partif vyhral. Simultanka trvala 
takmer 8 hodfn a bola ostro sledovana vtedajsou tlacou, 
rozhlasom aj televiziou. Z lucanskych sachistov remizovali 
Karol Mocary a Filip Vrzgula. Turnaj a najma simultanka 
sposobili prudky zaujem 0 sachovy sport nielen v Luckach, ale 

Poznatok redakcie: 

aj v ostatnych regionoch Slovenska. V roku 1980 zacinaju hrat' 
v sachovom oddiele TJ Lucky rodaci Ing. Metod Mocary, Peter 
Tvrdon, Jan Dornik a neskor aj hrac DZVIL Juraj Kucera. 
V roku 1982 postupuje druzstvo do I. triedy Krajskych 
majstrovstiev a v rokoch 1984/85 hra Majstrovstva kraja 
skupina sever. Od roku 1980 organizujeme pravidelne kazdy 
rok Vikendovy sachovy turnaj. 20.decembra 2008 sa uskutocni 
29. rocnfk turnaja, na ktory sachisti touto cestou pozyvaju 
vsetkych fanusikov. Turnaj sa stal vyznamnym sachovym 
podujatim v regione. Zucastnili sa ho aj buduci slovenski 
vel'majstri - Mrva z Presova, T. Likavsky, medzinarodna 
vel'majsterka a majsterka Europy Zuzka Hagarova z Kezmarku 
a d'alsi zo Slovenskej a Ceskej republiky. 

V roku 1984 odohral uspesny cesko-slovensky reprezentant 
a olympionik Lubomir Ftacnik, strieborny medailista na 
sachovej olympiade v Lucerne (Svajciarsko) simultanky, ktorej 
sa zucastnilo 48 sachistov a veimajstrov. Z lucanskych 
sachistov vyhrali Jan Dornik a Rudolf Senko. V roku 1993/94 
postupuje druzstvo z krajskych majstrovstiev Lucok do II. ligy. 
Posilnil ho Dr. Balaz z Ruzomberka. Druzstvo v II. lige hralo 
dva roky. Za tento vynimocny uspech sa zasluzili Juraj 
Kuceva, Ing. Metod Mocary, Peter Tvrdon, Rudolf Senko, 
Eduard Mrva, Karol Mocary, Fero Vrzgula, Jan Dornik, Pavol 
Pecho, Dr.Vladimir Balos, Jan Likavsky, Ondrej Nika, Bernard 
Pazitka, Ing. Jan Maruskin a d'alsi. Od roku 1997 hra druzstvo 
Lucok pravidelne III. Ligu, od roku 2001 IV. ligu a v roku 
2005/2006 opat' III. ligu. V roku 2007 odohral prvy slovensky 
vefmajster Ing. Jan Plachetka sachovu simultanku. Tento 
vyznamny slovensky vefmajster spolu s Lubomfrom Ftacnikom 
a Janom Smejkalom boli piliermi druzstva CSSR, ktore 
ziskalo strieborne medaily na Sachovej olympiade a nas test, 
ze nas tfto vyznamnf vel'majstri navstivili a hrali sach v dedinke 
pod Chocom. 

V roku 2006 na pocest' 35. vyrocia zalozenia sachoveho 
oddielu boli 40-tim zasluzilym hracom a funkcionarom 

Pouzita literatura: 
Boli pouzite sachove casopisy, Kniha Lucky Kupele zr.1987, archiv 
predsedu SO. 

Ing. Metod Mocary 

Najvacsie uspechy v sachu z lucanskych rodakov ziskal Ing. Metod Mocary (foto v 
strede), ktory hra zavodne sachy uz celych 50 rokov. Odohral najmenej 250 
sachovych turnajov. Za vsetkyh spomenieme aspon niektore: V roku 1960 sa 
zucastnil na simultanke v Prahe v Lucerne, kde hral majster sveta Michael Tal 
. V roku 1967 sa zucastnil na polofinale majstrovstiev Ceskoslovenskej iudovej 
armady. V II. lige odohral za Ruzomberok viae ako pat' rokov. V roku 1970 postupil 
do I. sachovej ligy Ceskoslovenska za TJ Ruzomberok. V korespondencnom sachu 
odohral 4 zapasy ako ceskoslovensky reprezentant a to v zapasoch proti Svedsku 
a ZSSR a ziskal zo 4 moznych bodov 3,5 boda. Vrcholom v jeho snazeni bola ucast' 
na 17. majstrovstvach seniorov vGmundune v Rakusku, kde skoncil na 88.mieste 
z 264 ucastnikov zo 42 krajfn sveta zo vsetkych kontinentov. Hral s vyznamnymi 
svetovymi sachistami napr. Pribilom, Plachetkom, Ftacnikom, atd'.. Sachovy zivot na 
Luckach ( aj za pomoci mnohych inych) organizuje uz plnych 40 rokov. 
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VIANOCE - NARODENIE PANA 
Vianoce...Co vsetko to slovko skryva v sebe"? Narodenie Bozieho Syna i cas zimneho slnovratu, cas tak tajomny, carovny, 

krasny. V 6ase Vianoc sme k sebe milsi, stedrejsi, laskavejgf, jednoducho blilSi. Duchovnu bodnotu Vianoc znasobuje Cas 
Adventu. Dava nam moznosf dobre sa pripravit na vianocne sviatky, zamysliet' sa nad sebou, zbavit' sa svojich previnenf, 
pokleskov. Fialovy Advent sa potom Tahko premeni na >adostnu belost Vianoc. Rozziarene Vianoce zaiste preniknu du§u 
kazdeho z nas. Zaznacuju v nasich dusiach velke posolstvo Nebeskeho Otca: pnjmite mojho Syna, aby ste boli sfastnf a vecne 
blazeni. Vianoce preziva kazdy z nas odhsne, alejntenzivne. s vel'kou radost'ou. Vianocne darceky mozu tuto radosf 
upevnovat', ved ony ukazuju na najvacsi dar. BOZIE DIET A. 

Kazde Vianoce sa ukladaju do priecinkov nasej pamati a nezabudnime, ze i tohorocne Vianoce 20081am budu tiez 
Z prie&inkov pamati mozno potom cerpaf posilu v tazkych chvil'ach nasho zivota. 

Spievajme v case Vianoc prekrasne vianocne piesne a koledy, obdaruvajme sa, no najma prijmime do jasier svojich sfdc 
Jezisa Krista, Bozieho Syna, aby sme naplno prezili tento cas milosti aj spolu ako lucanske farske spolocenstvo i na polnocnej 
svatej omsi, pocas vianocneho obdobia, ale aj pocas celeho svojho zivota. to Vam vsetkym vyprosujem a zelam. 

Peter Kvasnak - spravca farnosti Lucky 

SPRAVA OBECNEHO ZASTUPITELSTVA 
Vo svojom prihovore Vas chcem 

informovaf o praci obecnSho 
zastupitel'stva v roku 2008. OZ sa v roku 
2008 zislo zatial' 7 krat. V polovici 
decembra sa uskutocni sa este jedno 
rokovanie OZ, kde sa bude schval'ovat' 
rozpocet obce na rok 2009 a VZN 
o miestnych daniach a poplatkoch, Size 
kl'ucove dokumenty pre rozvoj obce v r. 
2009. V navrhu miestnych dani 
a poplatkov sa oproti roku 2008 
nenavrhuje ziadna podstatna zmena. 
Nechceme isf cestou zvysovania dani. 
Ucasf poslancov na rokovaniach bola 
takmer stopercentna. Pravidelne sa na 
rokovaniach OZ zucastiioval hlavny 
kontrolor obce p. Jan Melko a spravca 
farnosti Vdp. Peter Kvasnak. 

Na prvom zasadnutf OZ dna 8.12.2008 
starosta obce oznamil poslancom, ze 
Mgr. Daniel Sevc sa vzdal poslaneckeho 
mandatu. Na zaklade vysledkov volieb 
z roku 2006 na jeho miesto nastupila p. 
Vilma Almanova, ktora zlozila 
poslanecky sl'ub. Nasledne bola p. 
Almanova zvolena za predsednicku 
socialnej komisie. Na tomto rokovanf 
poslanci prerokovali a schvalili Plan 
hospodarskeho a socialneho rozvoja 
obce Lucky na roky 2008-2013. 
Poslancov som oboznamil 
s vyhodnotenim dotaznika, ktory bol 
doruceny do kazdej domacnosti. Mnohe 
nazory, pripomienky a navrhy boli vel'mi 
podnetne. Je vsak na skodu veci, ze 
vyplneny dotaznik odovzdalo len 82 
domacnosti. Aj na zaklade navrhov 
a pripomienok obcanov, majuc na zreteli 
moznosti obce, poslanci na svojom 
druhom zasadnutf OZ schvalili tieto 
investicne akcie, ktore sa mali realizovat' 
v roku 2008: 

a) vymena okien na ZS a MS, 
zateplenie ZS, 

b) osvetlenie ulice Lancova -
Spanie a spevnenie cesty, 

c) vystavba novych autobusovych 
zastavok, 

d) nove dopravne znacenia na 
miestnych komunikaciach, " 

e) chodnfk pri hlavnej ceste, 
f) vyasfaltovanie cesty a chodnfka 

ku kostolu, 

g) novy asfaltovy koberec na ulici 
Trstna, 

h) spevnenie brehov pod 
Vodopadom. 

Nie vsetky spomenute investi6ne akcie 
sa podarilo v roku 2008 zrealizovat', 
realizacia jednej este prebieha. Podarilo 
sa v§ak dokoncif vymenu okien na ZS 
a M§, zateplif ZS a ciastocne, to vsak 
bolo mimo planu, zateplif aj M§. 
Investicne naklady na tieto akcie 
predstavovali ciastku 3 234.166,- Sk. To, 
ze zateplenie MS je len v rozpracovanej 
faze suvisi s tym, ze OZ bude musief 
este rozhodnuf, co so strechou v MS., 
akym sposobom sa vyuzije tento 
priestor. Zateplenim ZS sa nielen znizili 
naklady na vykurovanie, ale aj esteticky 
lepsie „zapadne" ku kostolu a fare, ktora 
sa tiez zateplila. V budove skoly sa vo 
v§etkych triedach na prizemi vymenila 
podlaha. Vymena si vyziadala naklady 
197.660,- Sk. Okolo §koly bude este 
potrebne upravif vonkajsie priestory, 
skolsky dvor, ihriska a zahradu. Nasim 
zamerom je vybudovaf aj multifunkcne 
ihrisko pre mladez. Je v§ak problem, ze 
tieto pozemky patria cirkvi , nie obci. 
Hoci spravca farnosti Vdp. Peter 
Kvasnak je v tejto veci ustretovy, 
nemoze rozhodnuf on sam, ale 
biskupsky urad. Preto obec musi zacaf 
rokovania s biskupskym uradom 
ohl'adom buducnosti a moznosti vyuzitia 
pozemkov okolo skoly. 

Cesta a chodnfk ku kostolu, ulica 
Trstna stali obec 2 200.279,- Sk. Stary 
asfalt sa sfrezoval atakto zfskany 
material sa pouzil na spevnenie cesty 
Lancova - Spanie, ktoru sa podarilo uz" aj 
osvetlif. 

Dopravne znacenie na miestnych 
komunikaciach sa vymenilo, bude v§ak 
treba este doplnif niektore znaSenia. 
Chodnfk pri hlavnej ceste sa 
momentalne buduje, dokoncf sa v roku 
2009, pretoze planujeme tento chodnfk 
ukoncif az pri dolnej autobusovej 
zastavke, pri zdravotnom stredisku. 
Nerealizovala sa vystavba novych 
autobusovych zastavok a spevnenie 
brehov pod vodopadom. Je predpoklad, 
ze tieto akcie sa prenesu do roku 2009. 

Po polozeni noveho koberca na ulici 
Trstna, je e§te v havarijnom stave ulica 
Americka. S vymenou povrchu cesty sa 
pocita v roku 2009, pretoze na tejto ulici 
sa e§te majitefom musia vymenif 
vodovodne pripojky od domu p. Halicku 
po dom p. Ing. Likavca. Po skoncenf 
vodarenskych prac na ulici Americka sa 
moze stara cesta sfrezovaf a polozif 
novy asfaltovy koberec. Bude to vsak 
finanCne narocna akcia vzhl'adom na 
dlZku ulice, ale jej oprava je nevyhnutna. 
Okrem vy§sie uvedenych akcif sa pri 
zdravotnom stredisku polozila dlazba, 
osvetlil sa kostol (podobne chceme 
osvetlif aj vodopad), obec 
zabezpecovala cistenie, kosenie 
verejnych priestranstiev a cintorfnov. 

Na rokovaniach OZ sa prerokuvali 
rozne ziadosti obfianov (soc. vypomoc, 
opatrovatel'ska sluzba, kupa pozemkov, 
ziadosti o dotacie .. .). OZ sa zaoberalo 
situaciou v sportovom klube, pripravou 
folklornych slavnosti, kablovou televiziou 
(to by bolo aj na samostatny prfspevok). 
OZ s porozumenim prijalo aj ten fakt, ze 
po rokoch odmlky obnovil svoju cinnosf 
miestny spolok SCK. Na rozbehnutie 
cinnosti spolku OZ schvalilo prfspevok 
5.000,- Sk. OZ sa v tejto suvislosti tiez 
rozhodlo ocenif zasluhy dobrovol'nych 
darcov. Drzitel'om zlatej, striebornej 
a bronzovej Janskeho plakety schvalilo 
financny prfspevok vo vyske 900,-, 600,-
a 300,- Sk. Ja viem, ze dobrovol'ne 
darcovstvo krvi sa neda financne ocenif, 
ale tymto rozhodnutim OZ chcelo aspon 
symbolicky prejavif vdaku za ich 
humanny cin. 

K zviditel'neniu obce prispeli aj LLK, 
a.s., ked otvorili vonkajsi bazen 
a prerobili vnutorne priestory stareho 
bazena. 
Vo svojom prispevku som sa nevenoval 
kulturnemu, duchovnemu a sportovemu 
zivotu v obci, co je temou na samostatne 
prispevky od zainteresovanych I'udi. 

Kedze sa blfzia Vianoce, dovofte mi na 
zaver popriat Vam prfjemne a pokojne 
prezitie vianodnych sviatkov a v novom 
roku 2009 vefa sfastia, zdravia a pokoja. 

PhDr. Miroslav Druska 
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sprAva obce 

R o z p o c e t n a r o k 2 0 0 9 

Nezadrzatel'ne sa blizi koniec roka 2008 a na dvere uz pomaly klope novy rok, rok 2009. Je to 6as, kedy sa azda kazdy v tejto 
uponahfanej dobe aspoft na chvfl'ku pozastavi a rekapituluje, aky bol konciaci sa rok a zamysTa sa nad rokom nastavajGcim. 
Aky bude, £o nam prinesie? 
Hospodarenie konciaceho sa roka 2008 bude obec bilancovat' al po jeho uplnom Gctovnom uzavretf v priebehu I ,§tvrt'roku 

2009. 
Co nas 6aka v roku 2009? Asi jednou z najpodstatnej§ich udalostf, ktora sa nas vSetkych dotkne hned na prahu noveho roka 

je zmena meny Slovenskej koruny na menu EURO. V tejto sGvislosti bolo preto potrebne aj zo strany obce venovat' zvysenu 
pozornost' prfprave navrhu rozpoctu na rok 2009. 

Dna 12.12.2008 sa konalo posledne riadne zasadnutie obecneho zastupitel'stva, na ktorom jeho poslanci okrem ineho 
prerokovavali a schval'ovali upravu rozpoctu na rok 2008 a navrh viacrocneho rozpoctu na roky 2009 - 2011 a navrh rozpoctu 
na r. 2009. Navrh rozpoctu vychadza zo schvalenych vychodisk rozpoctu verejnej spravy, z vychodisk financnych vzt'ahov statu 
kobciam azvyvo ja hospodarenia obce v roku 2008 a v predchadzajucich sledovanych rokoch. Je zostaveny vsGlade s 
prislusnymi vseobecne zavaznymi pravnymi predpismi a vyjadrene su v nom financne vzt'ahy k Itatnemu rozpoctu v ramci 
financovania prenesenych kompetencif §tatu, financing vzt'ahy k statnym fondom, k pravnickym osobam, ktorym sa poskytuju 
prostriedky z rozpoctu obce, ako aj vzt'ahy k pravnickym osobam a podnikateFom posobiacim na uzemi obce. Navrh rozpoctu je 
zostaveny ako vyrovnany, pricom sa vychadzalo zo skutocnosti roka 2008. Zohl'adnuje zabezpecenie krytia vsetkych zavazkov 
vyplyvajucich pre obec z plnenia povinnostf ustanovenych osobitnymi predpismi, ako aj krytie vydavkov suvisiacich s rozvojom 
obce. 

Nezanedbatel'nu cast' danovych prijmov tvoria miestne dane a to predovsetkym dan za prechodne ubytovaniSj dan 
z nehnutel'nosti a miestny poplatok za komunalne odpady a drobne stavebne odpady. Vsetky miestne dane vratane poplatku 
za komunalne odpady a drobne stavebne odpady su obsiahnute vo Vseobecne zavaznom nariadenf Obce Lucky c . 1/2008 
o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunalne odpady a drobne stavebne odpady, schvalenom uz na spominanom 
zasadnutf obecneho zastupitel'stva dna 12.12.2008. Druhy ani vyska miestnych dani pre rok 2009 sa oproti roku 2008 
nezmenili, boli len prepocitane na menu EURO. Pre 
rok 2009 sa mierne zvysil poplatok za komunalne 
odpady a drobne stavebne odpady a to z povodnych 
170,- Sk na 180,- Sk, t.j. 6,- € na osobu a rok, a to 
v suvislosti so zabezpecenim pokrytia nakladov na 
vyvoz TKO a jeho ulozenfm na skladke. 

Rozpoctovane vydavky zohl'adnuju zabezpecenie 
krytia predpokladanych nakladov a vsetkych zavazkov 
vyplyvajucich pre obec z plnenia povinnostf 
ustanovenych osobitnymi predpismi, ako aj krytie 
vydavkov suvisiacich s rozvojom obce v sulade so 
schvalenym planom hospodarskeho a socialneho 
rozvoja obce avolebnym programom, ochranou 
a cistotou zivotneho prostredia, kulturou, sportom, 
prevadzkou a udrzbou predskolskeho zariadenia, 
zohl'adnuju socialne zabezpecenie vratane 
opatrovateiskej sluzby a celkove kvalitu prostredia 
a sluzieb obyvatel'om obce, ako aj jej prechodnym 
navStevnfkom. V rozpocte su planovane aj financne 
prostriedky, ktore obec nahodile poskytuje v sulade 
s vnutornymi predpismi obce. 

Prioritnou akciou v roku 2009 bude rekonstrukcia 
vodovodu na ulici Americka od domu p. Ludmily 
Halickovej po dom p. Ing. Petra Likavca, ktora sa 
uskutoCni v spolupraci s Vodarenskou spolocnost'ou 
Ruzomberok a nasledne polozenie noveho 
asfaltoveho koberca na celu Americku ulicu. Dalsou 
akciou realizovanou v spolupraci s Vodarenskou 
spolocnost'ou Ruzomberok bude vybudovanie 
dotlafiacej stanice pitnej vody pre rodinne domy na 
ulici Paseka a Nad Sadky. 

Schvaleny rozpocet obce na rok 2009 ako aj 
vseobecne zavazne nariadenie obce o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za komunalne odpady 
a drobne stavebne odpady su Vam k dispozfcii 
k nahliadnutiu na verejnej tabuli obce, resp. na 
poziadanie na obecnom Grade. V pripade nejasnostf 
alebo podania blizsfch informacif, obratte sa na 
zamestnancov obecneho Gradu. 

Sk € 

Rozpoctovane priimy celkom: 26 310 000 873 331 

- dafiove prfjmy 14 855 000 493 095 

- nedanove prfjmy 3 341 000 110 901 

- bezne granty a transfery zo st. rozpoctu 7 854 000 260 705 

- kapitalove prfjmy 30 000 996 

- prijmove financne operacie 100 000 3 319 

- vlastne prfjmy ZS 130 000 4 315 

Rozpoctovane vydavky celkom: 26 310 000 873 331 

- vydavky verejnej spravy 6 578 000 218 350 

- matrika 80 000 2 656 

- splacanie Grokov 35 000 1 162 

- ochrana pred poiiarmi 220 000 7 301 

- stavebny urad 621 000 20 615 

- miestne komunikacie 2 000 000 66 388 

- nakladanie s odpadmi 940 000 31 202 

- nakladanie s odpad. vodami - COV 965 000 32 033 

- verejne osvetlenie 233 000 7 735 

- rozvoj obce 1 335 000 44 314 

- zdravotne stredisko - prev .naklady 130 000 4 315 

- rekreacne a sportove sluzby 240 000 7 967 

- kultume sluzby 320 000 10 622 

- kniznica 25 000 830 

- predskolska vychova - MS 2 229 000 73 987 

- skolske stravovanie v MS 579 000 19 220 

- socialne zabezpecenie 623 000 20 678 

- kapitalove vydavky 509 000 16 895 

- vydavkove financne operacie 530 000 17 593 

- hospodarenie ZS 8 118 000 269 468 

Na zaver mi dovofte, aby som sa Vam vsetkym podakoval za akukoFvek pomoc, podporu a priazen, ktoru som v priebehu 
konciaceho sa roka od Vis pocifoval. Prajem Vam radostne a pokojne prezitie Vianoc a do nastavajuceho roka vefa zdravia, 
Stastia a optimizmu. 

Jan Melko 

Koncert gospelovej skupiny 
Adventne obdobie je cas ocakavania a radosti. V takomto duchu sa niesol i koncert gospelovej skupiny Kriziaci, ktory sa 

uskutocnil 14.12 2008 v na§om kostole. Zazneli jemne, nevtierave skladby, ktore mnohym z nas spestrili toto nedel'ne 
popoludnie. 
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Novinky zo zakladnej sk 
Je pre nas ct'ou opat' sa vam prihovorit' tentoraz v case, ked' 

nasa mysel' je plna spolocnych, ale aj sukromnych ocakavani 
z nadchadzajucich sviatkov. 

Nase ocakavanie bolo spate aj so zaciatkom skolskeho roka, 
kedy sme spust'ali novy skolsky vzdelavaci program, ktory je 
orientovany na jazykovu edukaciu, matematiku, IKT a na nas 
region. 

Snazili sme sa urobit' nas vzdelavaci program tak, aby sme 
nasich ziakov pripravili na dianie okolo nas a na zivot, ktory 
maju pred sebou. Dosiahnutie tychto cieiov nie je jednoduche, 
ale nasi ucitelia vynalozia vsetko svoje usilie, aby sa nasa 
skola stala modernou a otvorenou nielen pre nasich ziakov, 
ale ja pre rodicov. 

V ramci vyucovania rozvijame kompetencie ziakov nie len 
cez prfrodovedne a humanitne predmety, ale snazfme sa 
rozvfjat' aj I'udsky rozmer hlavne cez vychovy. 

Zavital k nam Mikulas 

Vsetky aktivity sa deju na pode skoly, ktora dostala zvonku 
i zvnutra novy sat -farebnu fasadu, nove okna - oci skoly, 
nove podlahy v triedach, v niektorych triedach aj novy nabytok 
a to vsetko za vydatnej pomoci obce. 

V buducnosti chceme v podkrovf nasej skoly - ktora je 
orientovana aj na jazyky - zriadit' novu jazykovu ucebfiu. 

Sme radi co vsetko sme v minulom a z casti tohto skolskeho 
roku s nasimi ziakmi dosiahli. V buducom roku si zelame ,aby 
sme dosiahli este viae, do noveho roka vykrocit' so vztycenou 
hlavou a vinsom pre vsetkych I'udi dobrej vole. 

Zelame Vam, vel'a lasky, usmev sladky, 
pozehnane pekne sviatky. 

A nech rok, co uz k nam letf, 
bude sfastnym rokom nas aj deti. 

Kolektiv skoly 

Uz sa stalo dobrym zvykom, ze os lava tohto sviatku na nasej skole nie 

je len o odovzdavanf s ladkych bal fckov, ale hlavne o navoden i v ianocnej 

atmosfery. Ziaci spolu s t r iednymi ucitel'mi zdob ia tr iedy, vyrabaju 

v ianocne darceky, ktore potom predavame na V ianocnych t rhoch. 

Pos tav ime s t romcek, vyzdob ime okna a skolu az po tom, ked ' je vsetko 

pr ipravene, do skoly zav i ta Mikulas. Najvacsiu radosf maju tf na jmensf 

a umerne k veku sa nadsenie vyt raca. No vacs ina je stale schopna 

reci tovaf, sp ievaf a lebo Mikulasovi nieco sl'ubif a tak si uct i f tuto peknu 

t radic iu. 
Mgr. Marianna Bucova 

Co pisu deti... 

Mily Jezisko, 
... pricf uz, uz sa fa nemozem dockaf. A nestraf moje darceky... 
... povedz mame a otcovi aby mali pre mfia cas a neposielali ma sa hraf do detskej izby... 

Kde este na Slovensku tancuju vodne vily? 

V poslednom case sa dost' casto vyskytovali v blizkosti nasej zakladnej skoly, pretoze nase sikovne deticky sa zapojili od 
rovnomenneho projektu. 

Projekt bol zamerany na environmentalnu vychovu a pozostaval s viacerych aktivit - maiovanie, literarna tvorba a cistenie 
vodneho toku. Skola dostala od organizacie ERA financie na zakupenie pomocok a tiez pomocky na vytvarnu vychovu. Za nasu 
skolu boli ako vit'azi odbomou porotou az z Bratislavy vybrati: Miriam Buzakova (2 ceny), Majka Ondrejkova, Evka Ovadova, 
Simon Pecho, Natalia Vorekova. ^ 

Vsetci boli pozvanf na slavnostnu vernisaz, na ktorej im minister zivotneho prostredia odovzdal diplomy a ceny. Za najvacsiu 
odmenu vsak povazovali, to ze ich prace su uverejnene v knihe, ktora vd'aka projektu vznikla. 
Aby sme o zazitok neukratili ani ostane deti, jedno popoludnie sa nam vsetky vily predviedli na modnej prehliadke v LLK Choc. 

Mgr. Marianna Bucova 
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Aktivity rodicov a priatePov skoly 
Pred letnymi prazdninami (ktore ubehli 

ako voda) sme sa rozlucili s deviatakmi 
a na zaciatku septembra sme privitali 
prvacikov, ktori boli cell nateseni a plni 
ocakavani, ako bude v skole. Dufajme, 
ze im zaujem o skolu vydrzf celych devat' 
rokov. S novym skolskym rokom sme 
urobili aj nejake zmeny. Rodicovsky 
prfspevok na jedno diet'a v skolskom 
roku 2008/2009 bol schvaleny vo vyske 
250 Sk. Rodiny s viae ako troma det'mi 
platia rodicovsky prfspevok len na tri 
deti. Na karnevale a Junialese sa uz 
nebudu rozdavaf sladkosti, pretoze 
ucasf deti na tychto akciach, ktore su 
organizovane predovsetkym pre ne, bola 
v poslednych rokoch veimi nizka. V tejto 
hodnote sa radsej zaplatf cast' ceny 
zositov z anglickeho jazyka - za zosit, 
ktory stoji 250 SK rodic zaplatf 100 Sk 
a z rozpoctu ZRPS sa doplati 150 Sk. 

Deti dostanu sladkosti len na MDD a pri 
tejto prflezitosti budu mat' pripravene aj 
prekvapenie. 

V minulom skolskom roku ZRPS 
zorganizovalo diskoteku a zabavu ku 
dnu studentstva . Clenovia rodicovskeho 
vyboru pripravili obcerstvenie na sposob 
svedskych stolov. Vsetkych 
zucastnenych cca 20 deti sa potesilo. 
V januari sa konal rodicovsky pies. Ti, co 
nan prisli, si ho pochval'ovali. Chripkovy 
virus si nevybera, a tak sme mali dost' 
miesta na tancovanie. Po tyzdni sa konal 
detsky karneval. Ziaci si pripravili veimi 
pekne masky, za ktore boli aj odmeneni. 
Tymto chceme podakovat' nielen 
rodicom, ktori pomohli pripravit' det'om 
masky, ale aj rodicom, ktori sami prisli 
v maskach na vecernu zabavu. Boli 
naozaj skveli. Navodili veselu atmosferu 
a mali sme z nich radosf. O to 

smutnejsie nam bolo na Junialese 
v Markuske, kde to bolo pochmurne 
nielen kvoli pocasiu. Clenovia vyboru si 
opaf mohli zatancovaf na prazdnom 
parkete. Aj ked' zisky neboli vel'ke, 
podarilo sa nam zaplatif knihy a zosity 
z anglickeho jazyka na tento skolsky rok 
v hodnote 13 738 Sk. Aj tento rok 
chceme pomocf skole ciastkou pri 
zakupeni dataprojektora, co nie je lacna 
zalezitosf. Preto Vas, mili rodicia, 
pozyvame na nase akcie. Prid'te aj 
s defmi a zabavte sa spolu! Ved vsetky 
zisky idu pre nase deti. Pomozte nielen 
financne, ale aj prilozenim ruky k dielu. 

Na zaver chceme pod'akovaf rodicom, 
ucitel'om, sponzorom... vsetkym tym, 
ktori nam akymkoivek sposobom 
pomohli. 

Alena Kaskova 

Vyhodnotenie letnej sut aze o najkrajsie priedomie 
Leto sa skoncilo a s nim aj sufaz o ..Najkrajsie priedomie". Pred nasimi domami vyrastli pocas letnych mesiacov roznofarebne 

kvety, okrasne krfky a stromceky, ktore dotvaraju celkovy vzhl'ad nasich domov. Nielen to. Upravene predzahradky vyznamne 
posobia pri vytvarani prveho dojmu pri vstupe do domu a mozu plnif aj funkciu reprezentacnii. Pri troske fantazie, vkusu 
a dobreho napadu moze vzniknuf predzahradka, ktora srdecne vita hosti a okoloiducich privadza do uzasu. Nam sa pri 
potulkach Luckami tiez naskytlo niekol'ko pohl'adov, z ktorych sme vybrali tie najkrajsie. 

l\ 
0 V 8> 8k 

L 
Medzi ne patri priedomie tychto rqdin: Mrvova - ul. Lancova, Zavadska - ul. Veiky Zavoz, Matulova - ul. Slobody, Halickova, 
Cellarova - ul. Pod Smrekovom, Savrnochova, Jandurova - Vrbacka - ul. Americka, Druskova, Fliegova-ul.Partizanska. 

Svata Alzbeta Uhorska - patronka Charity 
Narodila sa na Bratislavskom hrade 

kral'ovi Ondrejovi II v roku 1207. Ako 14 
rocna uzavrela manzelstvo s Ludovitom 
na zamku Wartburg. Jej manzel bol na 
jej strane, ked' majetok pouzfvala pre 
potreby chudobnych. Bolo to i v case 
hladomoru v roku 1225, ked' Alzbeta 
nechala otvorif truhly s pokladmi a 
sypky, aby nasytila hladujucich. Po 
manzelovej smrti opustila zamok 
Wartburg a odisla do Marburgu, aby sa 
tarn naplno mohla venovaf sluzbe 
chudobnym. Zalozila tu utulok pre 
chudobnych a nemocnicu s hlbokym 
presvedcenim, ze tymto sluzi KrisTbvi. 
Zomrela 17. novembra 1231 
s usmevom na tvari. Slovenska charita 
si ju zvolila za svoju patronku. 

Charita je prejavom sluziacej Cirkvi -

cinnou laskou, je to laska krestanska, 
lebo Jezis povedal: „Cokoivek ste 
urobili jednemu z tychto mojich 
najmensich bratov, mne ste urobili" (Mt 
25, 40). Vsetci kresfania sme boli 
vyzvani prejavovaf skutky telesneho i 
duchovneho milosrdenstva tarn kde 
sme. Ved na konci nasho zivota 
budeme sudeni z lasky - lebo ani pohar 
vody podany z lasky neostane bez 
odmeny...Prezivame obdobie adventu, 
ktory je pripravou na najkrajsie sviatky 
roka - Vianoce. Zastavme sa, 
zamyslime, otvorme oci a bud'me 
vnfmavi na potreby I'udi okolo nas. Ved' 
niekedy staci tak malo - usmev, alebo 
dobre slovo... 

' Aj v nasej farnosti posobi charita, z jej 
cinnosti vyberam: 

1. Modlitba krizovej cesty za chorych 
(10.2.2008) 

2. Putnicky zajazd na celoslovenske 
veceradlo do Spisskej Belej 
(26.4.2008) 

3. Charita det'om - sufazno-zabavne 
popoludnie v arealy farskej zahrady 
pri prflezitosti MDD. 

4. Putnicky zajazd na Stare Hory 
(4.10.2008) 

5. Den Charity - burza detskeho 
osatenia a obuvi . 

6. Prfprava adventnych vencekov pre 
starych a osamelych farnikov a 
navsteva v ich pribytkoch. 

Zaroven d'akujeme vsetkym stedrym 
darcom, ktori na tieto cinnosti v roku 
2008 prispievali. 

Ruzena Jakubciakova 
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Tradicne Vianocne jedla na Slovensku 
Stedrovecerny stol mal podFa slovanskej tradfcie symbolizovaf hojnosf. Pod biely Tanovy obrus sa kladli peniaze 

alebo hrsf ovsa ci jacmena, aby sa v buducom roku rozhojnili. Na tento den sa aj v casoch biedy odkladala 
usetrena muka, cukor, strukoviny, mak, susene ovocie, lekvar, med, mast na vyprazanie si§iek aj sladke vfno. 
Vetera mala obsahovaf aspon devatoro jedal. Ak bolo jedla dostatok, rodinu Cakal priaznivy_ rok. 
Cez den sa nejedlo nie, alebo len malo, pretoze az do Druheho vatikanskeho koncilu v roku 1965 platil na Stedry 
den prfsny post. Defom rodicia za sebazaprenie srubovali, ze vecer uvidia zlatu hviezdu, krokvu alebo prasiatko. 
Postny obed zvyfiajne tvorili zemiaky bez masti s riedkou nevarenou kapustnicou. 
Skladbu a vyber sTedrovecernych jedal ovplyvrioval charakter krajiny. Jedalne Ifstky sa roznili v horskych a 
nfzinatych oblastiach, v ovocinarskych, vinohradnickych a pastierskych regionoch, v meste a na dedine. K viac-
menej univerzalnym jedlam patrili oblatky s medom, kapustnica, zemiaky, vareny hrach, fazuFa, opekance, rezance 
6i ine cestoviny a kompot zo susenych sliviek. Oblatky su pomerne novou obycajou, ktora pochadza z mesta. 
Zvyfiajne ich piekol miestny u5itef. Ziaci ich roznasali podl'a objednavok po domacnostiach a vinsovali. S roznymi 
druhmi cestovin boli spojene mnohe povery. Varili sa rezance, pirohy, suTance, haluSky a najma opekance, 
nazyvane aj pupaky alebo bobafky. VeFke pirohy a sufance symbolizovali napriklad vefke obilne klasy. Vodu z 
opekancov vylievali pod ovocne stromy, aby dobre rodili. Do tradicnej kapustnice sa pridavali su§ene hriby a slivky, 
nie maso, pretoze aj vecera mala byf napriek hojnosti postna. Z toho isteho dovodu sa v katolickom prostredf 
roz§irilo podavanie ryby. Na nasom uzemi sa v dne§nej podobe zacala ryba konzumovaf az v minulom storocf. 
Dovtedy sa jedli najma slane a udene ryby. Ryba je zaroven symbolom kresfanstva, odvodenym z doby 
starovekych prenasledovani. Grecke slovo ichthys - ryba, znamenalo v tajnej reci kresfanov Jezis Kristus Syn Bozf 
Spasiter - lesus Christos Then Hyois Soter. Po rybe nasledovala v niektorych oblastiach "Jezi§kova kasicka", cize 
krupicova kasa, ktoru jedla cela rodina z jedneho veFkeho taniera. Rozne kolace a zakusky sa pridavali az neskor -
na§im predkom ich nahradzal chlieb, ktory bol pre nich vzacnosfou. Najma v oblastiach severneho Slovenska sa 
jedol ^ len na veFke sviatky. 

Na Stedry vecer sa mal kazdy najesf dosyta. Svedci o torn aj frazeologicke prirovnanie - najedol sa ako sedliak 
na Vianoce. Odisf od stola so zaludkom nasytenym iba naoko znacilo vystavif rodinu nebezpecenstvu, ze bude 
plany rok. 

Vianofine jedla pozivali osobitnu uctu. Zo stedrovecerneho stola sa nemohlo nic vyhodif, odkladali sa aj 
odrobinky, ktore vraj pomahali, ked' ochorel dobytok. Myslelo sa aj na statok v mastaliach a chlievoch. V tento den 
mu patril lepsi krm. Zvierata zas na oplatku rozpravali Tudskou recou. Kto mal trpezlivosf a ostal okolo polnoci v 
mastali, mohol sa vraj vselico dozvedief. 

Odkial' pochadza Vianocny stromcek? 
Historia vianoineho stromceka, obl'ubeneho na celom svete, sa zacala pisat' v nemeckom protestantskom prostredf. Prva 

pisomna zmienka o stavanf ozdobeneho stromceka pochadza z roku 1507 od kazatel'a Geislera z Alsaska. Johann Wolfgang 
Goethe opisuje stromcek u stryka v roku 1765. V roku 1815 sa spomina prvy stromcek v Gdansku, v roku 1817 vo Viedni, v 
roku 1819 v Budfne, v roku 1837 v Parfzi, v roku 1828 vo Westminsterskom palaci v Londyne a v roku 1833 v Rfme. Povod 
vianocneho stromceka vsak nie je biblicky ani krest'ansky. Siaha azda az k rfmskym oslavam slnovratu, saturnaliam. Akymsi 
pokusom o jeho biblicke zdSvodnenie boli slova proroka Ozeasa "Ja som ako zeleny Cyprus, tvoje ovocie pochadza odo mna". 
Na nase uzemie prenikol stromcek v 18. storofif z Nemecka. Najprv sa udomacnil v mestskom prostredf a na konci 19. storocia 
zacal prenikat' na vidiek. Na vychodne Slovensko sa dostal dokonca az medzi vojnami. Dovtedy sa v izbach vesali rozne 
slamene predmety, snopy obilia a zelene vetvicky. Aj stromcek byval spociatku zaveseny v kute alebo v strede izby vrcholcom k 
zemi. Jednoznacnu prfcinu, preco sa prave ihlicnaty strom6ek stal symbolom Vianoc, nepozname. Iste vsak je, ze je s nimi 
spaty vel'mi pevne. Zdobia ho aj ateisti, vynimku tvoria iba Svedkovia Jehovovi, ktori neuznavaju ziadne sviatky. 
V fudovych obradoch symbolizovala zelen zrod noveho zivota. Stromom sa pripisovala schopnost' zahanaf zlych duchov. Az do 
stredoveku sa pod stromy pochovavalo, zelenymi vetvickami sa hl'adali poklady a zahanali bosorky. To vsak suviselo skor s 
poverami vo vidieckom prostredf, kam vianocny stromcek prenikol neskor. Jeho tradfciu zalozilo mesto ako vysledok estetizacie 
sviatocneho obradu. Dedina obohatila esteticku funkciu stromceka stotoznenim so svojimi magickymi ukonmi. V I'udovom 
prostredf sa zdobil najroznejsfmi plodmi: jabickami, orechmi, vencekmi zo strukovfn, obilnymi snopmi alebo kolafiikmi. Vo 
vychodnych lokalitach vyjadroval blfziacu sa jar, preto nan pripevnovali vtaciky zo slamy alebo cesta a vydu§ky vajfcok. 
Symboliku bohatstva a hospodarskefto zdaru prekryla v niektorych oblastiach liecebna funkcia. Vianocna cecina zaujala 
vyznamne miesto medzi predmetmi, ktore podfa Tudovej viery nadobudli ucinnost' pritomnost'ou pri vyznamnych vyrocnych 
sviatkoch, ako naprfklad Janske zeliny alebo omrvinky z vianocneho stola. Na vychodnom Slovensku chranil prut z vianocneho 
stromceka dobytok pred vorozilami - strigami a zvierata sa nfm vyhanali na prvu pasu. -Internet-
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Sachisti v roku 2008 
Druzstvo TJ Lucky - sachovy oddiel startovalo v sut'aznom 

rocniku 2007/2008 v IV.Iige. Skoncilo na 7. mieste, ked' z 11 
zapasov 4 vyhralo, 4 remizovalo a 3 zapasy prehralo. Za Lucky 
hrali a ziskali body a poradie podl'a Retingu ELA (tabul'ka). 

V sezone 2008/2009 je druzstvo Lucok na 9 mieste v IV. lige po 
odohrati styroch kol. Vtomto rocniku vysledky jednotlivcov sa 
zaratuvavaju na svetovu listinu FIDE. Vel'mi dobre hra na 3. 
sachovnici Vrzgula Fero, ked' ziskal 2,5 boda za 4 zapasy a ma 
vel'ku sancu sa dostat' ako 3 hrac z nasho oddielu na tuto listinu. 
V d'alsich zapasoch mu drzfme palce! 
V sut'aziach jednotlivcov najviac turnajov odohral Ing. Metod 
Mocary. Z najdolezitejsfch OPEN Lipt. Sliace - 1. miesto 
v senioroch, Majstrovstva Slovenska seniorov 3 -11 miesto. Na 
majstrovstva Slovenska jednotlivcov vo Zvolene 1 .miesto „B" 
turnaji v kategorii seniorov a 6 - 8 miesto v jednotlivcoch. Ucast" na 
medzinarodnych turnajoch OPEN Tatry a OPEN Orava - 2. miesto 
v senioroch, uvedenych turnajov sa zucastnil aj Peter Tvrdon. Ing. 
Metod Mocary ziskal najlepsi vysledok na 2. sachovnici a druhi 
najlepsi v celej sut'azi. Fero Vrzgula mal 3. najlepsi vysledok na 3. 
sachovnici. Skoda, ze turnajov jednotlivcov sa nezucastnuju aj viaceri hraci nasho oddielu. V zavere roku 2007 odohral 
Medzinarodny vel'majster Ing. Jan Plachetka simultanku proti 17 sachistom z Lucok a okolia. Zo 17 partif len 4 remizoval 
a ziaden neprehral. Z lucanskych sachistov remizovali Pavol Pecho, Ing. Maruskin Jan, Jozef Mocary co bol azda ich doterajsl 
najvacsi sachovy uspech. Po simultanke sa odohral aj otvoreny prepor Lucok v bleskovej hre. Vffazom z 24 hracov bol nas 
odchovanec Jurko Druska 8,5 boda. Najlepsi lucan Peter Tvrdon 6 bodov. Za uspesny rok 2008 za reprezentaciu TJ a obce 
vsetkym aktfvnym sachistom a funkcionarom osobne dakujeme vedeniu obce a starostovi za pomoc pri organizovani 
sachovych podujati a najma za zakupenie 8 sachovych digitalnych hodin, ktore budu sluzit' aj sachovemu kruzku v ZS. 

Retingk 1.10.2008 

Hrac FiDE 

svetovy 

Narodny 

slovensky 

zapasy body % uspesnosti 

1. Ing. Mocary Metod 2062 2077 10 8,00 80,00% 

2. Tvrdon Peter 1998 1909 11 3,50 31,80% 

3. Vrzgula Fero 1925 9 6,50 72,20% 

4. Senko Rudolf 1742 

5. Nika Ondrej 1725 5 2,00 40,00% 

6. Lisy Jan 1722 10 4,00 40,00% 

7. Ing. Maruskin Jan 1708 10 5,50 55,00% 

8. Hajas Edo 1688 1 0,00 

9. Pazftka Bero 1616 6 2,50 41,70% 

10. Pecho Pavol 1545 

11. Vrzgula Ivan 1528 5 2,50 50,00% 

12. Kendera Peter 1511 3 2,00 66,70% 

13. Pecho Jan 1489 10 5,50 55,00% 

14. Vrzgula Samuel 1458 1 0,50 50,00% 

15. Mocary Jozef 1441 3 1,00 33,30% 

16. Gries Jan 1403 1 0,50 50,00% 

17. Bobcek Robert 1350 

TJ Lucky - sachovy oddiel praje vsetkym I'udom dobrej vole, stastne a vesele Vianoce a v Novom roku 2009 vera zdravia 
a uspechov v osobnom zivote aj na 64 sachovych poliach. Ing. Metod Mocary 

O sporte v obci 
Na konci roku byva zvykom bilancovaf. 

Na tento rok mozeme poskytnut' len 
komentare jednotlivcov nie ako po 
minule roky, lebo v tomto roku sa veci 
zacali robit' tak, ako sa (podfa mfia) 
maju. 

Futbal. Vysledky, navstevnost' a 
celkovo organizacia je uplne zmenena, 

zmenena k lepsiemu a kvalitnejsiemu, 
co mna, a verfm ze i vsetkych fandov 
futbalu, nesmierne tesf. Stacf sa len 
pozriet' na nas futbalovy areal. Ihrisko 
nadherne zatravnene , ziskanie 
sponzorov, ktorych reklamy tiez skraslili 
prostredie okolo ihriska. Zavlazovanie 
som uz spomenul v minulom cisle. A 

plany do buducna? Tie teraz nebudem 
spomfnat', nechame to ako prekvapenie. 
Uz nam treba len dufaf, ze sa nam to 
vsetko podari a aspon takato spolupraca 
bude pokracovaf i v buducnosti. Vsetko 
nove nieco stoji . A hlavne ak si 
prajeme, aby to bolo aj krasne. Z tohto 
dovodu nam treba zhahaf d'alsich 
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sponzorov . Za tieto aktivity chcen \
musim pod'akovat' veducemu SK 
J.PIavkovi, ktory tymto smerom vyuziva 
svoje znamosti a venuje tomu dost' 
svojho vol'neho casu. V ramci 
starostlivosti o ihrisko treba vyzdvihnut' 
pracu hospodara J,Drusku, lebo" vd'aka 
zavlazovaniu prisiel o cast' svojho vol'na, 
ked'ze toto zariadenie je potrebne 
obsluhovat'. Podl'a mojho nazoru novy 
vybor pracuje celkom dobre a snazi sa 
kracat' tym spravnym smerom. 

Do noveho roku mame smely plan s 
muzstvom starych - postup do 2. triedy. 
Za pracu vyboru , starost' o hracov, 
ihrisko, za celkom priaznivu dochadzku 
hracov, treningove procesy trenera J. 
Bielaka a v neposlednej rade za heme 
vysledky si to lucansky futbal urcite 
zasluzi. No uvidime! Alebo... ak Boze da 
,ak Boze da, ved' my na to mame. 
Musim este spomenuf, ze tento rok sme 
prvy raz v historii zaradili do sut'azneho 
procesu i nase najmensie talenty, nase 
defurence do Kormanovho pohara. Na 
zaciatocnikov sa tarn drzia vyborne. 
Nebudem zafazovat' vianocne noviny 
tabul'kami. Su na internete. Na 
strankach www.obeclucky.sk, 
www obfzlm.sk alebo v novinach Liptov 
( po novom My). A o d septembra su 
vyvesene aj na sportovej nastenke. ( 
A preco s oneskorenim? Pretoze na 
obfz aktualizuju mladeznfcke vysledky s 

tyzdnovym oneskorenim.- informacia 
pre tych, co im to prekaza.) 

Co sa tyka z imnych sportov, mozeme 
len dufaf. Zima a sneh akoby cakali, ked' 
my nieco podnikneme, aby sme ich 
vyuzili , ony sa k nam otocia chrbtom a 
len sa nam rehnia. No ved' si len 
spomefime. Minuly rok - uprava klziska, 
lyziari -zakupenie noveho ratraku. No 
nasa nadej neumiera a verime, ze tento 
rok sa pokorcuiujeme, zahrame hokej, 
polyzujeme a tym pomozeme 
iyziarskemu oddielu. Aby aj taka uzasna 
organizacia mala potechu z toho, co 
vsetko robi pre zimne sportove vyzitie v 
nasej dedine. V dnesnej dobe nie je 
malickost' udrziavaf vlek pocas celeho 
roku, aby bol na zimu dokonale 
pripraveny. A k tomu starat' sa o ratrak, 
zhotovit' pristresok a zohnat' financie. 
To znamena obetovat' seba i svoj vol'ny 
cas pre druhych. A to dokaze len 
rrialokto a za to patrf pochvala. 

Sport je cinnost', pri ktorej sa fudia 
stretavaju. Zblizuju sa a spoznavaju. Je 
to dar ako sa naucit' superit' ale i potesif 
z vit'azstva ineho. Ma v sebe vel'ku cast 
tolerancie, cistoty v supereni. A toto 
vsetko vam v tento vianocny cas prajem. 
Aby sme boli vsetci sportovci na tejto 
trati zvanej zivot. Cestni, tolerantnf, 
uctivf a prajnf. No a na zaver jeden 
skutocny pribeh. 

Pred nejakym casom, na olympiade 
v Seattli, stalo na startovej ciare preteku 
v behu na 100 m. devat' fyzicky alebo 
psychicky postihnutych atletov. 
Pistol' vystrelila a pretek sa zacal. Nie 
kazdy bezal, ale kazdy sa chcel 
zucastnit' a vyhrat'. Bezali v trojiciach, 
jeden chlapec sa potkol a spadol, urobil 
zopar kotrmelcov a zacal plakaf. Ostatnf 
ho poculi. Spomalili a obzreli sa za nfm. 
Zastavili a vratili sa ...vsetci... 
Dievca s downovym syndrdmom si k 
nemu sadlo, objalo ho a opytalo sa ho: „ 
Je ti teraz lepsie?" 
Potom vsetci deviati odkracali piece pri 
pleci do ciel'a. 
Vsetci divaci sa postavili a tlieskali. A 
aplauz trval este vel'mi, vel'mi dlho 
Ludia, ktori to videli na vlastne oci, o 
torn este stale hovoria. 
A teraz si polozme otazku: Preco ? 
Pretoze niekde vnutri, hlboko v nas, 
vsetci vieme, ze ta najdolezitejsia vec v 
zivote je omnoho dolezitejsia ako nasa 
vyhra. 
Najdolezitejsia vec v nasom zivote je 
pomahaf k vyhre inym. A to aj za tu 
cenu, ze sami musime spomalif a 
zmenif nas vlastny pretek. 

„Sviecka nic nestratf, ak je jej ucelom 
zapalenie dalsej." 

Branislav Hrbcek 

Stari pani Lucky v roku 2008 

Stari pani - byvali futbalisti Lucok v roku 2008 odohrali 15 zapasov, 
s bilanciou 4 vyhry, 9 prehier, 2 remizy, so skore 36:47 golov. Zucastnili 
sme sa na dvoch futbalovych turnajoch a to 14.6.2008 v Rakytovciach 
(pri Banskej Bystrici) 4.miesto, 21.6.2008 v Geci (pri Kosiciach) 3. 
miesto. 

V auguste 16.8.2008 sme usporiadali dalsi rocnik futbaloveho turnaja -
Caramba cup, na ktorom sme obsadili 4. miesto. Okrem toho sme urobili 
dve brigady pri uprave hracej plochy a okolia futbaloveho ihriska 
v Siaroch. 
V zimnych mesiacoch november az marec 1x tyzdenne (piatok), hravame futbal v telocvicni ZS Lucky. Zucastnili sme sa tarn 

i na 1. rocniku haloveho turnaja, na ktorom sa vo finale stretli obe nase muzstva starych panov. Za nami zostali muzstva 
Besenovej, Lucok „A", Lucok dorastenCov i mladsfch panov - pozbierancov. 

Ondrej Nika 

VYSLEDKY ZAPASOV V ROKU 2008 

Liptovske Sliace - Lucky 

Besenova - Lucky 

Bobrovec -Lu6ky 

Lucky - Vyber kfiazov Spisskej diecezy (foto) 

Lucky - Zavazna Poruba 

Vavrisovo - Lucky 

Lucky - Vavrisovo 

1 :1 

2 :2 

7 : 6 

8 : 4 

0 : 2 

7 :1 

2 : 6 

TURNAJ V RAKYTOVCIACH 

Poprad - Lucky 

Cernova - Lucky 

Lubefa - Lucky 

6 : 5 

3 :1 

2 : 4 

TURNAJ V GECI 

Muzslvo z Pol'ska - Lucky 

Muzstvo z Mad'arska - Lucky 

3 : 0 

1 :3 

CARAMBA CUP - LUCKY 

Lucky - Vyber podnikatel'ov Liptova 

Lucky - Geca 

Liptovsky Mikulas, Podbreziny - Lucky 

1 :2 

0 : 1 

0 : 2 



14 LUCANSKY OBCASNIK december 2008 

Aerobik 
Zensky aerobik v Luckach ma svoje korene zapustene, dalo by sa 

povedaf, dosf hlboko. Jeho zaciatky sa datuju od roku 1991. 
K aerobiku nesporne patria mena Miroslava Opatrilova a Alena 
Pechova, ktore po cele tie roky ostali verne predcvicovaniu. Za co im 
patri, okrem obdivu, nie len veFka pochvala ale aj uprimne 
pod'akovanie. 

V prvych rokoch hodiny aerobiku prebiehali v jednej z miestnosti 
MS. Neskor sa cvicenie presunulo do vel'kej saly obecneho uradu. 
A od roku 2005 prebieha aerobik v zanovnej telocvicni, ktora bola 
mnohymi Lucanmi dlho ocakavana, a ktora bola (a este stale je) 
hlavnou temou mnohych hadok. Vsetci tf, ktori pochopili aky je 
dolezity pohyb, vsetci t i, ktori maju radosf z mnohych sportovych 
aktivft, sa vzdy postavia na jej stranu - na stranu telocvicne. Ved 
mnohi maju este v blahej pamati prezliekanie sa pocas prestavok 
v triedach, odsun lavic na strany, hodinove cvicenie v narychlo 

vybudovanej „telocvicni" a potom pokracovanie vyucovania v takejto triede. A najma preto je zarazajuci negativny postoj 
mnohych obcanov. 

Ale, vrafme sa spaf k aerobiku. Ako som uz spomenula mnohi vieme, aky je dolezity pohyb, aka je dolezita relaxacna aktivita 
s ktorou je nepochybne prepojeny sport. Ze sport uz davno nie je len o zhodenych kilach, ale aj o niecom inom... Preto ak mate 
cas, chuf a elan (ako hovori nas duchovny otec), nevahajte a odlozte dva razy do tyzdna svoje varesky, vysavace a ine cistiace 
prostriedky, deti na chvil'u prenechajte svojim „polovickam" a pridte si zacvicif a odreagovaf sa. Kazda z Vas bude vitana a 
uvidite, ze neobanujete! Ved v konecnom dosledku bude mat' z toho osoh aj vasa rodina. Z cvicenia sa vratite oddychnute 
a urcite aj s dobrou naladou. 
Aerobik sa cvici kazdy pondelok a stvrtok o 18:30 vo vefkej telocvicni. Tesime sa na Vas. Jana Milanova 

Vianocne pranostiky 
Biele Vianoce, zelena Velka noc. 

Ked ' je hus na Vianoce v b la te , Jozef bude na fade. 
Lepsie Vianoce t reskuce ako tecuce. 

24. 12. - Stedry vecer 

Aky j e cas na Adama a Evy, take budu nasledujuce dn i . 
Ked ' je na S tedry vecer h m l a , bude plane pocasie. 

Ak na sv. Stefana sviet i lo s lnko, bude drahe ovocie. 
S tedry vecer kazdemu j e mi ly , da v ra j pan Boh v i n a , pozehna v obi l i . 

Ak j e na Stedry den j a s n y vychod s lnka, u rod i sa j a r n e obi l ie. 
Na S tedry den hv iezd icky, ponesu va j icka s l iepocky. 

Ak j e na Stedry den v ie to r , bude mala u roda . 
Ked ' je na S tedry den na nebi vel'a hv iezd, bude vefa zemiakov . 

Ak pada na Stedry den sneh, u rod i sa vefa v ina . 
Tvrdo a jasno na S tedry d e h , u rod i sa vefa hrachu. 

25. 12. - Bozie narodenie 

Na Bozie narodenie o blsie prevalen ie. 
Ked 'na narodenie Krista prsat' zacne, pocas s ty roch t yzdnov pocasie bude mracne. 

Ked 'na Vianoce pok ry te su polia s n e h o m , mozes na Vetku noc sediet' pod k o s a t y m s t r o m o m . 
Ako medzi K r a c u n o m , tak medzi Janmi . 

Aky j e cas na V ianocny d e n , t a k y ma byt' aj buduci j anuar . 
Kofl<o sa ukaze prvy sneh pred V ianocami , torko bude trvat ' po Vianociach. 

Lahodny a tep ly cas na Vianoce j e z n a m e n i m , ze z ima bude dlho trvat ' . 

- Internet -
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